
                                                Protokół  Nr L/2014
z  L  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu  30  stycznia 2014 roku
                                             w sali Urzędu Miejskiego.

       
Ustawowa liczba Radnych   -    21 
Obecnych na   Sesji              -    19

                          Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad  L  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z  XLIX Sesji Rady Miejskiej.
4. Rozpatrzenie uchwał:
     1/ w sprawie wyboru ławnika,
     2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok,
     3/ w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do pomocy 
         w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego programu ” Pomoc państwa w zakresie 
         dożywiania” na lata 2014-2020,
     4/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonych 
         w Łowiczu, obręb Łowicka Wieś,
     5/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/264/2013 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 
         28 lutego 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
         zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny Bolimowska,
         w rejonie ulic Bolimowska – Filtrowa i Wschodnia- Kresowa,
     6/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia aktualizacji studium uwarunkowań 
         i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza.
 5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
 6. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
 7. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
 8. Zakończenie obrad  L  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

  

Ad.1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa. 
Powitał Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza Miasta 
Pana  Bogusława  Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Janusza 
Michalaka, Komendanta Powiatowego Policji Pana Jacka Banachowicza, Zastępcę 
Komendanta  Policji,  Przewodniczących  Zarządu  Osiedli,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię 
Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Radcę 
Prawnego Panią Jolantę Służalską- Mrożewską, pracowników Urzędu Miejskiego, 
przedstawicieli mediów.
        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 
19 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Burmistrz Miasta –  poinformował, że bardzo dobrym zwyczajem jest,  że  na Sesji Rady 
Miejskiej  wręczane  są  medale,  odznaczenia,  nagrody  ,  podziękowania  dla  osób 
wyróżniających się swoimi osiągnięciami na terenie miasta Łowicza.
Na  dzisiejszej  Sesji  Rady  Miejskiej  pragną  podziękować  sportowcom  i  trenerom  za  ich 
osiągnięcia.  Stwierdził,  że sport  na terenie miasta jest  na wysokim poziomie i  to w kilku 
dziedzinach. Jest to zasługa sportowców, rodziców, trenerów , nauczycieli ,którzy dostrzegają 
ich zdolności. Sportowcy rozsławiają nasze miasta na różnych imprezach, zawodach
Z terenu powiatu łowickiego mamy znanego sportowca Zbigniewa Bródkę, który promuje 
miasto Łowicz i Polskę.
Przypomniał,  że  kilkakrotnie  powtarzał,  że  złotówka  zainwestowana  w  sport  zwraca  się 
trzykrotnie. Sportowcy są wzorem pracowitości, wysiłku, wytrzymałości i dlatego osiągają 
sukcesy.  Przyznano  nagrody  dla  trenerów  i  stypendia  dla  sportowców  (wykaz  stanowi 
załącznik do protokołu).
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  i  Burmistrz  Miasta wręczyli  gratulacje  i  pisma 
informujące o przyznaniu stypendium i nagrody sportowcom zgodnie z wykazem.
                                  Radni pogratulowali oklaskami.

Ad. 2.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad  L Sesji wraz 
z projektami uchwał został przesłany wszystkim  zaproszonym. 
                 Pytań , uwag  oraz  innych propozycji nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu przyjęła porządek 
obrad  L Sesji  bez zmian.

Ad. 3.

Protokół z XLIX  Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.  
Sekretarzem XLIX Sesji był Radny J. Kośmider. Sekretarz Sesji oraz Radni nie zgłosili uwag 
do Protokołu z XLIX Sesji Rady.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że skoro uwag nie zgłoszono, Protokół  XLIX 
Sesji został  przyjęty  bez  zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza L / 50/  Sesji Rady Miejskiej zaproponował 
Radnego  Grzegorza Michalaka, który wyraził zgodę.

Ad.4.

Przewodniczący Rady Miejskiej –poinformował, że obecnie mamy dokonać wyboru 
ławnika do Sądu Rejonowego w Łowiczu.

Przewodniczący Rady  udzielił  głosu  Przewodniczącemu Zespołu Opiniującego 
kandydatów na ławników Radnemu Ryszardowi Szmajdzińskiemu, który przedstawił Opinię 
Zespołu.      

                                             ( stanowi załącznik).
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Radny R. Szmajdziński – poinformował, że dokumenty kandydatów na ławników znajdują 
się Biurze Rady Miejskiej i można zapoznać się ze szczegółowymi informacjami 
o kandydacie.
Radny poinformował, że przygotowane zostały karty do głosowania i przedstawił zasady 
głosowania.
Przewodniczący Zespołu podziękował za dobrą współpracę z członkami zespołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że należy powołać Komisję Skrutacyjna 
celem przeprowadzenia głosowania tajnego wśród  Radnych. 
W skład Komisji Skrutacyjnej zaproponował Radnych:  Leszka Plichtę, Jolantę Głowacką, 
Roberta Wójcika.  Radni wyrazili zgodę.
                             Innych propozycji nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie składu Komisji: 
                         16„za” ,0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące ”.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  skład  Komisji 
Skrutacyjnej.
Komisja Skrutacyjna  opuściła salę obrad  celem ukonstytuowania i przygotowania kart 
do głosowania.
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna J. Głowacka  przedstawiła  informację  
o zasadach głosowania.
Członkowie Komisji Skrutacyjnej rozdali  karty do głosowania zgodnie z listą obecności.
                               Radni dokonali wyboru ławnika. 
Następnie Radni wrzucali  karty  do urny zgodnie z listą obecności.
Przewodnicząca  Komisji Skrutacyjnej  Radna  J. Głowacka  - przedstawiła  Protokół 
Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników glosowania w wyborach uzupełniających na 
ławnika do Sądu  rejonowego w Łowiczu.
                                           / stanowi załącznik/                   
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  projekt uchwały w sprawie wyboru 
ławnika                              / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie projektu uchwały:
                                          19 „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                       U c h w a ł ę   Nr  L / 343/2014 
Radny R. Szmajdziński – podziękował za dobrą współpracę oraz  za prawidłowe
 przygotowanie dokumentów przygotowujących  związanych z wyborami ławników 
Pani Jadwidze Kardjalik z Biura Rady Miejskiej.

2/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok 
       – przedstawi Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.
                                           / stanowi załącznik/
                                       Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta i  Komisji  Budżetu i Finansów  - 
przedstawiła  Przewodnicząca Komisji Radna Wanda Białas
                                                / stanowi załącznik/               
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
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                           19 „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
                                         U c h w a ł ę  Nr L / 344/2014 
3/ Projekt w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do pomocy 
w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego programu Pomoc państwa 
w zakresie  dożywiania” na lata 2014-2020 – przedstawił  Pan Marek Dziedziela Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.
                                          / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik – zwrócił się z zapytaniem, czy Wojewoda Łódzki zapewni 
dofinansowanie jeśli  Rada Miejska  zwiększy kryterium dochodowe. W rozdziale 7 jest 
zapis, że na wniosek Burmistrza , czy Prezydenta Miasta środki finansowe mogą być 
zwiększone.
Poinformował, że w 2013 roku było przeprowadzone  przez Ministerstwo badanie ankietowe 
w sprawie realizacji programu w latach 2006-2013. Z badań wynika, że wzięło udział 2047 
gmin, z czego w 62 gminach  stwierdzono, że istnieje problem głodu wśród dzieci, natomiast 
w 724 gminach wynikało, że istnieje problem niedożywienia dzieci.
W badaniach ankietowych wzięło udział prawie 32 % gmin w kraju.
Większość gmin przyjmuje programy osłonowe, które jest uzupełnieniem do przedstawionego 
programu.

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił  Przewodniczący Komisji 
Radny Leszek Plichta.
                                            / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie projektu uchwały:
                               19 „za” ,0 „przeciw”,0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                           U c h w a ł ę  Nr L /345/2014 
Radny R. Wójcik – zgłosił wniosek w sprawie opracowania programu osłonowego 
w zakresie dożywienia dzieci na lata 2014-2020.
                                                 / stanowi załącznik/ 
4/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
nieruchomości położonych  w Łowiczu, obręb Łowicka Wieś – przedstawiła  Pani 
                    Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                              / stanowi załącznik/
                                           Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  i  Opinię Komisji  Budżetu i Finansów  - 
przedstawi Przewodnicząca Komisji  Radna Wanda Białas.
                                    
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  18„za” , 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                         U c h w a ł  ę  Nr L /346/2014 

5/Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/264/2013 Rady Miejskiej 
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   w Łowiczu z dnia  28 lutego 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
   miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar 
   urbanistyczny Bolimowska  w rejonie ulic Bolimowska – Filtrowa i Wschodnia- 
   Kresowa – przedstawiła  Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.   
                                            / stanowi załącznik/                                         
                                        Pytań i uwag nie zgłoszono.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta i  Komisji  Budżetu i Finansów  - 
przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Wanda Białas
                                              / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie projektu uchwały:
                                    18 „za” , 0„przeciw”, 0„wstrzymującyh”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                      U c h w a ł ę  Nr L /347/2014 

 6/Projekt uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia aktualizacji studium 
uwarunkowań   i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza – 
przedstawiła  Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

                                                 / stanowi załącznik/

                                    Pytań i  uwag nie zgłoszono.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta i Komisji  Budżetu i Finansów  - 
przedstawiła  Przewodnicząca Komisji  Radna Wanda Białas
                                           / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie projektu uchwały:
                                  18 „za” ,0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                         U c h w a ł ę  Nr L / 348/2014

Ad.5.

Informację o działaniach w okresie między  Sesjami – przedstawił  Pan Krzysztof 
Jan Kaliński Burmistrz Miasta.
                                               / stanowi załącznik/
Burmistrz Miasta podziękował  Harcerzom za włączenie się w akcję „ Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy”. W którym udział wzięło ponad 200 wolontariuszy i dokonano zbiórki 
ponad 30.000 złotych. Pan Skarbnik zorganizował „Turniej tenisa stołowego”  na OS i R.
Burmistrz Miasta – poinformował, że w dniu 25 stycznia 2014 roku o godz.12-tej odbyła 
się w Ratuszu piękna uroczystość  związana z wręczeniem Medali za długoletnie pożyciem 
małżeńskie” 9  parom małżeńskim. Niektóre pary przygotowały informacje o swoim 
wspólnym życiu w którym nie brakowało miłości , zrozumienia, kompromisu i 
wyrozumiałości. Klub Seniora przygotował program artystyczny na czele z Panią 
Anną Bieguszewską. W występach Klubu  wzięło udział 18 pań w ładnych strojach. 
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Dobrze, że Panie z Klubu Seniora znajdują czas, aby świętować  razem z  innymi, za co 
należy im serdecznie podziękować. 
Poinformował, że Radny R. Wójcik i Ryszard Szmajdziński zgłosili wniosek w sprawie 
utworzenia Rady Seniorów.  Miasto planuje przygotować” Łowicką Kartę Seniora”, która 
będzie uchwalona Uchwałą Rady Miejskiej. Planujemy zaprosić przedstawicieli organizacji, 
stowarzyszeń zrzeszających osoby starsze z terenu miasta. W przyszłości zostanie 
opracowany Łowicki Program dla Młodych.
Burmistrz Miasta poinformował, że na posiedzeniu Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta 
oraz Budżetu i Finansów w dniu 29 stycznia b.r. zaopiniowano pozytywnie wniosek złożony 
przez Radnego L. Plichtę w sprawie nadania nazwy skwerowi przy ul. A. Mickiewicza – 
imieniem Bolesławy Lament.
Burmistrz Miasta poinformował, że w dniu dzisiejszym do Łowicza przyjeżdża rodzina 
z Kazachstanu, która zamieszkiwać będzie w mieszkaniu wyremontowanym w budynku przy 
ul. Jana Pawła II. Mają przyjechać rodzice w wieku 33 lat  i 2 dziewczynki w wieku 7 i 9 lat.
Burmistrz Miasta poinformował, że planowane jest sprowadzenie następnej rodziny, która 
zamieszkuje na Białorusi. Urząd  Wojewódzki przeznacza duże środki finansowe na remont 
i wyposażenie mieszkań dla rodzin ze Wschodu.
Burmistrz Miasta poinformował, że otrzymał w dniu 14 stycznia 2014 roku  List od Mera 
Solecznik, który informuje, że Polakom na Litwie żyje się bardzo ciężko, likwidowane są 
polskie nazwy ulic, które były wcześniej dwujęzyczne. Poinformował, że osobiście rozmawiał 
z redakcją Wspólnoty Polskiej, która zajmuje się mniejszościami narodowymi z zapytaniem 
jak można pomóc rodakom. Zostało wystosowane  pismo do posłów i senatorów z naszego 
okręgu,  że miasto Łowicz  od 18 lat współpracuje  z miastem Soleczniki z prośbą o wsparcie 
i pomoc oraz załączając List Mera. 
Wskazane byłoby  przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w tej sprawie.
Burmistrz Miasta – poinformował, że plac przy ul. Podrzecznej i Koziej zakupiła firma, 
która chce wybudować Centrum Handlowe  „ Dekada”  o pow.1600 m2.

Inwestor rozmawiał kilkakrotnie o zmianie planu zagospodarowania w tym rejonie.
Teren znajduje się w strefie konserwatorskiej z zapytaniem o cenę gdyby miasto chciało teren 
wykupić. Radni powinni się zastanowić, czy celowe jest  wprowadzenie zmian w  planie 
zagospodarowania.
Pani A. Gajewska – poinformowała, że właściciel terenu wnosi o zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego dotyczącego ilości kondygnacji. Teren jest przeznaczony 
pod zabudowę  mieszkaniowej z zabudową usługową. Planowana jest zabudowa 
mieszkaniowa pierzejową z 3 kondygnacjami nadziemnymi z tym jedna z kondygnacji
 z zabudową poddaszy użytkowych.
 Inwestor twierdzi, że jest to budynek za wysoki  pod potrzeby inwestora.
Inwestor chce wybudować parking na 80 samochodów, około 40 miejsc na terenie obecnym 
ale po zmianie planu zagospodarowania chce wykupić następne nieruchomości. 
Cenę wykupu inwestor zaproponował  w wysokości 928 tys. złotych. Cena zakupu przez 
inwestora terenu była wysoka i doliczył koszty projektowe na ten teren plus podatek  Vat.
Burmistrz Miasta zachęcił Radnych do dyskusji w tym temacie.
Pani A. Gajewska – wystąpiono z wnioskiem do Konserwatora Zabytków, fakt  czy budynek 
będzie 2 czy 3 kontygnacyjny to nie ma większego znaczenia dla miasta. 
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Wcześniej były w planie zagospodarowania  były wpisane w tym rejonie 2 kontygnacje, ale 
poprzedni właściciel terenu wnioskował o zmianę planu na 3 kondygnacje.
Radna E. Zbudniewek – poinformowała, że 3 lata temu składała wniosek, aby teren przy 
ul. Podrzecznej i Koziej odkupić od właściciela z przeznaczeniem pod parking miejski. Wtedy 
cena nieruchomości była w granicach 600.000 złotych.
Miesiąc temu była dyskusja z handlowcami z ulicy Zduńskiej , gdzie na odcinku od Starego 
Rynku do ul. Browarnej znajduje się 18 wolnych lokali do wynajęcia.
Stwierdziła, że jeśli zostanie wybudowany duży pawilon handlowy to działalność handlowa 
przestanie istnieć na ul. Zduńskiej. Należy rozważyć jak można pomóc przedsiębiorcom 
z ul. Zduńskiej. Należy zastanowić się czy miasto nie powinno wykupić terenu w jednym 
roku a w następnym wybudować nowoczesny parking miejski.
Radny M. Trzoska – stwierdził, że jeśli przedsiębiorca podejmuje decyzje o realizacji 
inwestycji  to nie należy go ograniczać.
Radny G. Michalak – poinformował, że  była informacja, że inwestor planuje wykupić 
tereny przyległe do jego nieruchomości z przeznaczeniem pod parking. 
Zwrócił się z zapytaniem , czy właściciel terenu wystąpił o zmianę planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu danego terenu czy również sąsiednich terenów.
Pani A. Gajewska – poinformowała, że planowany obiekt usytuowany jest na działce 
właściciela,  ale dokonując zmiany planu zagospodarowania to należy objąć zmianą planu 
większy teren w tym rejonie. W procedurze planistycznej są pewne etapy: wyłożenie planu do 
wglądu, dyskusja nad planem i zgłaszanie wniosków.
Radny J. Haczykowski – stwierdził, że obecnie nie ma gwarancji ,że dojdzie do wykupu 
przyległych terenów.
Radny G. Michalak – stwierdził, że należy zastanowić się czy  miasto chce centrum 
handlowe w ścisłej strefie konserwatorskiej.
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że wniosek inwestora zmierza do wprowadzenia 
zmiany planu zagospodarowania polegającej na zmianie ilości kondygnacji budynku.
Parking może być wybudowany lub nie , ponieważ trudno, aby inwestor wybudował parking 
i przekazał w użytkowanie mieszkańcom.
Radny R. Wójcik – centrum handlowe w środku miasta nie powinno powstać, tylko na 
obrzeżach miasta. Handlowcy z ul. Zduńskiej mają problemy ze sprzedażą  towarów.
Pani A. Gajewska – stwierdziła, że inwestor nie sugerował , że miejsca parkingowe będą 
dla mieszkańców. Prawdopodobnie  miejsca parkingowe będą przeznaczone do obsługi 
sprzedażowej obiektu handlowego. Jeśli będą wolne miejsca parkingowe to można będzie 
parkować.
Radny J. Haczykowski – poinformował, że inwestor budując duży obiekt handlowy ma 
obowiązek zapewnienia miejsc parkingowych.
Pani A. Gajewska – wyjaśniała, że inwestor nie planuje przekazania miastu miejsc 
parkingowych będą to miejsca postojowe dla osób korzystających z centrum handlowego.
Burmistrz Miasta –poinformował, że bardzo dobrze iż Radni podjęli dyskusję łatwiej będzie 
dyskutować z inwestorem.
Stwierdził , że miasto dysponuje działką przy ul. Starorzecze 22 o pow.1479 m2

  na zapleczu 
ŁOK  , która przeznaczona jest do sprzedaży od 2 lat.
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Miasto obniżyło cenę do  670.000 złotych za sprzedaż działki, która jest w centrum miasta.
Nie jest celowe kupowanie działki pod parking przy ul. Koziej i ul. Podrzecznej  przez 
miasto. Można wykorzystać działkę na zapleczu ŁOK z przeznaczeniem pod parking 
i przechodzić do ul. Podrzecznej i ul. Zduńskiej.
Radny J. Kośmider – stwierdził, że popiera wypowiedzi Burmistrza Miasta. 
Obecny inwestor jest czwartym właścicielem terenu. Nie celowe jest wykupienie tego terenu 
przez miasto, ponieważ to bardzo wysoki koszt.
Burmistrz Miasta – poinformował, że rozpoczęły się konsultacje społeczne Dokumentu 
Implementacyjnego do Strategii Rozwoju Transportu do 2020 roku o czym informował 
„Nowy Łowiczanin”  z dnia 30 stycznia 2014 roku.
Planowane jest powstanie nowej linii kolejowej, która miała by powstać między Grodziskiem 
Mazowieckim a Łowiczem. Pierwotnie była informacja ,że pociąg będzie przejeżdżał 
z Grodziska Mazowieckiego przez Bednary . Łowicz , Niedźwiadę. 
Projekt jest szacowany na kwotę 1.700  mln. Natomiast drugi projekt o wartości 2.400 mln 
złotych planuje przejazdy z Grodziska przez Bednary , Niedźwiadę  z pominięciem miasta 
Łowicza. Miasto Łowicz nie ma wypracowanego stanowiska,  czy opinii w tym zakresie. 
Należy zastanowić się  czy rozpocząć walkę o Stację Łowicz i zatrzymywanie się pociągów 
w naszym mieście. Linia  kolejowa może przebiegać na obrzeżach miasta Łowicza.
Pani A. Gajewska – poinformował, że jest to propozycja Ministra Transportu  obecnie 
prowadzone są konsultacje społeczne. Należy wypracować propozycję , uwagi do tego 
projektu. Wcześniej nie było takiego projektu na etapie uzgadniania planu zagospodarowania 
przestrzennego województwa Łódzkiego. Była propozycja linii kolejowych wzdłuż trasy A-2.
Założenia budowy szybkich kolei są takie , że przystanek planowany jest Łódź -Warszawa.
Opinie w tej sprawie zbierane są do 5 lutego 2014 roku, ale należy zapoznać się z założeniami 
dokumentu budowy linii.
Pan B. Bończak – Zastępca Burmistrza Miasta – poinformował, że planowane są 
konsultacje społeczne, gdzie Burmistrz Miasta może zgłosić pewne wnioski. Aby usprawnić 
transport kolejowy z Warszawy na zachód ma być budowana nowa linia kolejowa, która 
odciąży obecnie funkcjonujące linie kolejowe. Jest pomysł, aby pociągi z Warszawy przez 
Grodzisk Mazowiecki jechały przez Łowicz (lub mijając Łowicz) jechały dalej na zachód.
Miastu zależy, aby linia budowana nie omijała miasta Łowicza, aby pociągi pośpieszne 
zatrzymywały się w naszym mieście. Dobrze, że powstaje linia szybkiego ruchu pociągów.
Należy zrobić wszystko, aby udało się osiągnąć cel. Podziękował wszystkim osobom 
dojeżdżającym do Warszawy za pomoc w załatwianiu takich spraw.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że należy się cieszyć, że powstaje nowa linia kolejowa, 
ale należy doprowadzić, aby linia prowadziła przez Łowicz. Przystanek poza miastem będzie 
dla osób dojeżdżających do pracy w Warszawie mało korzystny. Należy zrobić wszystko, aby 
była Stacja w Łowiczu nie na obrzeżach miasta. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że dla naszego miasta najkorzystniej byłoby, 
aby nie budować nowej linii kolejowej, ale zmodernizować obecna linię od Bednar do 
Niedźwiady.
Radny M. Trzoska – poinformował, że wskazane byłoby, aby Rada Miejska przyjęła 
stanowisko, apel , oświadczenie Rady w sprawie Pana Bolesława Daszkiewicza Dyrektora 
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Administracyjnego Rejonu Solecznickiego mieszkańca Solecznik – partnerskiego miasta 
Łowicza.
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że Rada Miejska może wystosować apel , czy 
oświadczenie, ale należy pomyśleć o pomocy finansowej dla m. Soleczniki. 
Powinna być większa pomoc dla Polaków na Litwie, ale wymaga to ustaleń rządowych.
Burmistrz Miasta –poinformował, że co drugi TIR jadący po Polskich drogach ze wschodu 
pochodzi z Litwy. Były prowadzone rozmowy w jaki sposób pomóc Litwinom. 
Można zorganizować koncert charytatywny połączony ze zbiórką pieniężną.
Radny M. Trzoska – zwrócił się z zapytaniem czy mer Solecznik nie planuje wystąpienia 
do Europejskiego Trybunału Sprawiedliwości, istniała by szansa na wygranie sprawy.
Burmistrz Miasta – stwierdził ,ze podczas rozmowy z merem Solecznik nie było mowy o 
takich stąpieniach. Może oczekują na decyzję naszego Rządu czy Ministerstwa.
Radny T. Żaczek – stwierdził, że Polacy na Litwie powinni wiedzieć, że mają wsparcie 
w Polakach. Można zorganizować jakieś zbiórkę pieniężną. 
Burmistrz Miasta – poinformował, że można przygotować oświadczenie lub apel, który 
zostanie podpisany w BRM przez Radnych lub przyjąć na następnej Sesji.
Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował ,że  trzeba przygotować  oświadczenie 
jak najszybciej i radni podpiszą w BRM.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że  Rada Miejska przyjmuje informację do 
wiadomości.

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na interpelacje  zgłoszone 
na poprzedniej Sesji zostały udzielone  Radnym.
Radny M. Trzoska – poinformował, że reżyser z m. Łowicza Pan T. Świątkowski realizujący 
serial o ziemi łowickiej zwrócił się z prośbą  do Burmistrza Miasta o dodatkową pomoc 
finansową. Planowana jest realizacja następnego filmu zatytułowanego cudotwórcy, w 
sprawie naszych stroi ludowych , wycinanek , rzeźby ludowej.
Należy go wspierać w działaniach a film powinien być na odpowiednim poziomie 
artystycznym. Wcześniej ukazał się film pod nazwą: „Łowić - Łowicz.”
Poinformował, że podejmowane są dalsze działania mające na celu wpisanie procesji Bożego 
Ciała  na Światową  Listę Dziedzictwa Niematerialnego.
Pan A. Michalak – Naczelnik Wydziału Promocji , Kultury,  Sportu i Turystyki 
poinformował, że wniosek Pana T. Świątkowskiego sporządzony przy pomocy pracowników 
ŁOK został sklasyfikowany na 5 miejscu w kraju i może być przyznana dotacja w wysokości 
70.000 złotych. W Boże Ciało w Łowiczu zostanie nakręcony film. Wniosek został bardzo 
dobrze napisany przy pomocy Dyrektora ŁOK.
Pan T. Świątkowski otrzymał dotację  ale  zwracał się z prośbą o dotację  na realizację 
następnego filmu o rzece Bzurze. Rozważano możliwość wystąpienia do Grupy Rybackiej, 
która mogłaby dofinansować kilku odcinkowy firm. Otrzymał od Pana Burmistrza środki 
finansowe na realizację wcześniejszych filmów a obecnie postaramy się pomóc, jeśli będą 
takie możliwości.
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Radny R. Wójcik i Radny R. Szmajdziński – zgłosili interpelację z zapytaniami w sprawie 
utworzenia samorządowej szkoły muzycznej.
                                        / stanowi załącznik /
Radny R. Wójcik i Radny R. Szmajdziński – zgłosili wniosek w sprawie opracowania 
programu osłonowego w zakresie dożywiania  terenie miasta na lata 2014-2020.
                                          / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik i Radny R. Szmajdziński – zgłosili wniosek w sprawie przebudowania 
łuku drogowego przed przejazdem kolejowym na Przedmieściu na wysokości SIB.
Radny R. Wójcik i Radny R. Szmajdziński – z głosili wniosek o przygotowanie i złożenie 
wniosku o finansowe wsparcie budowy lokali socjalnych, noclegowni, domu dla 
bezdomnych z budżetu państwa na podstawie ustawy z dnia 8 grudnia 2006 roku 
o finansowym wsparciu tworzenia lokali socjalnych, mieszkań chronionych, noclegowni 
i domów dla bezdomnych,
Radny W. Michalak – w sprawie zamontowania oświetlenia ulicznego na ul. Sobieskiego.
                                                            (zakręt przy sklepie „Biedronka).
Radny P. Gołaszewski - w imieniu Klubu Radnych  P i S zgłosili wniosek w sprawie
o przyjęcie przez Radę Miejską w Łowiczu stanowiska „ w obronie dzieci i rodziny przed 
ideologią gender”. 
                                                   / stanowi załącznik /
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że jest zdumiony poruszonym problemem przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Radnego P. Gołaszewskiego.
Stwierdził, że  Radny P. Gołaszewski j i wielu Radnych nie rozumie tego słowa „gedner”. 
Nie jest to ideologia ale nauka aktywnie się rozwijająca. Nie należy podejmować takich 
tematów, które mogą doprowadzić do kłótni i sporów. Jest to nauka o społeczno-kulturowym 
rozumieniu płci ,gdzie mówi się o równości płci np.:  w zakresie zatrudnienia, 
wynagrodzenia, aby kobieta tak samo wykształcona otrzymywała takie samo wynagrodzenie 
i awanse zawodowe. Ostatnio wiele się mówi o jednakowym prawie do opieki nad dzieckiem 
przez kobiety i mężczyzn. Zwrócił się z zapytaniem, czy Radny jest przeciw takim 
rozwiązaniom. Nadmienił, że przedstawił  tylko jeden mały wycinek nauki  „gender”.
Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że  nie należy zatrzymywać inicjatywy 
Radnych. Radni mają prawo zgłosić swoje uwagi.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że radni nie znają dokładnie założeń „ nauki gender”.
Stwierdziła, że bez wprowadzania „ nauki gender” była jako kobieta traktowana na równi 
z mężczyznami jako lekarz chirurg z taką samą pensją. Każda z kobiet, która uparcie spełnia 
swoje marzenia, dąży do celu ma szanse osiągnąć sukces. W ramach równości nie należy 
poniżać kobiet i nie potrzebna jest żadna ideologia „gender”.
Radny P. Gołaszewski – stwierdził, że Radna E. Zbudniewek  jest przykładem, że kobiety 
mogą się realizować , nie potrzebne są żadne naciski z Unii Europejskiej.
Stwierdził, że szef SLD Pan L. Miller deklarował w ostatnią sobotę, zapowiadając  realizację 
postulatów „gender” jeśli SLD dojdzie do władzy. Może Radni Rady Miejskiej zbyt mało 
wiedzą na temat nauki „gender” , dlatego należy dyskutować i wypracować własne zdanie.
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Radny M. Trzoska -  stwierdził, że jest to nauka „gender” zbyt mocno zideolizowana, 
co pokazuje komik norweski H. Eja , który stworzył program dokumentalny, gdzie 
skonfrontował poglądy skandynawskich uczonych zajmujących się z nauką „gender” 
z poglądami angielskich i amerykańskich uczonych.. Celem  jest powstrzymanie przeciwko 
nauczaniu „gender” w przedszkolach na co rodzice nie mają wpływu.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że Radny P. Gołaszewski spowodował, że dyskusja ma 
charakter polityczny. Radny zaproponował, aby Radni zapoznali się z blogiem Ks. Sowy.
W zasadach do Regionalnego Programu Operacyjnego  przyjętego przez Rząd Jarosława 
Kaczyńskiego powiedziane było ,że „gender” będzie realizowane na każdym poziomie 
edukacji. Należy zastanowić się czy PiS chce to realizować czy nie. 
Zwrócił się z zapytaniem do Pana Burmistrza, czy ideologia „gender” jest realizowana 
w Łowickich przedszkolach.
Zwrócił się z zapytaniem do Radnego P. Gołaszewskiego, czy otrzymał takie polecenie 
z „góry”, aby takie stanowiska  wprowadzać, czy to plagiat Radnych PiS z Łap.
Radny R. Szmajdziński – podjęcie tematu „ gender” może doprowadzić do sporów ,kłótni. 
Na ten temat powinny dyskutować środowiska naukowe, rządowe. Kompetencje Rady 
Miejskiej są inne, mamy uchwalać prawo lokalne, uchwalać budżet, ustalać realne inwestycje.
Stwierdził, że może chętnie podyskutować z Radnym na zasadzie pytań i odpowiedzi.
Na temat „gender” powinni się wypowiadać socjolodzy, biolodzy, socjologowie.
Każdy powinien przeanalizować, a nie powinno się głosować nad stanowiskiem związanym 
z naukowymi teoriami.
Stwierdził, że jego autorytetem jest rodzina oraz Papież Jan Paweł II największy Polak, który 
powiedział, że „kobieta pod żadnym względem i żaden sposób nie może być różnicowana 
i pomniejszana w stosunku do mężczyzny”.
Radny P. Gołaszewski -  poinformował, że żadnego polecenia nie otrzymał „z góry”
Stwierdził, że może Radni nie zauważają ,że Polska jest w Unii Europejskiej i pewne przepisy 
unijne, prawne będą obciążały nasz kraj. Dobrze, aby prawo było dla każdego równe, ale nie 
może tak,  aby byli równi i równiejsi.  
W przyszłości należy liczyć się z tym, że pewne przepisy unijne będą zmuszały nas do 
nauczania dzieci, czego chcemy uniknąć. 
Poinformował, że w najbliższej przyszłości ma być przyjęty Raport Rady Europy Ulrike 
Lunacek , że niektóre środowiska nie koniecznie popierane przez PiS będą miały większy 
wpływ na rozwój życia gospodarczego w całej Europie. Przykładem może być adopcja dzieci 
przez rodziny homoseksualne. Raport zakłada, że Państwa Unii nie będą mogły ustalać 
przepisów mających duży wpływ na rozwój własnego kraju. 
Rada Miejska jest głosem mieszkańców miasta. Mieszkańcy miasta Łowicza , to głównie 
katolicy, którzy mają pewne wartości tradycyjne i patriotyczne.
Radny J. Kośmider – stwierdził, że należy zakończyć dyskusję, ponieważ  Radni 
wypominają sobie przynależność do różnych partii.
Radna J. Głowacka – stwierdziła, że  nie spotykamy się u nas z ta ideologią , może 
w przyszłości będzie łatwiej w tym zakresie prowadzić  dyskusję 
Obecnie nie ma potrzeby, aby  Rada Miejska zajmowała stanowisko w tej sprawie.
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że  zbyt mało informacji posiada Rada Miejska 
w tej sprawie, temat należy odłożyć na czas późniejszy.

Burmistrz Miasta  stwierdził, że w łowickich przedszkolach nie jest realizowana ideologia 
„ gender”.
Radny P. Gołaszewski – poinformował, że wniosek zgłosił w imieniu Klubu Radnych
 PiS i powinien być omawiany na posiedzeniach komisji.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że zamyka dyskusje w sprawie wniosku 
Radnego P. Gołaszewskiego.

Radny J. Kośmider – zwrócił się z zapytaniem , co z chodnikiem przy ul. Księżackiej, kiedy 
będzie wykonany.
Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego nie posypywano  na bieżąco ulicy Armii Krajowej, brak 
porozumienia ze starostwem powodował słabe odśnieżanie chodników i ulicy.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował aby składać na piśmie zapytania.

Burmistrz Miasta – poinformował, że pojawiły się pewne komplikacje prawne, ale na 
wiosnę powinien być temat sfinalizowany i powinien być chodnik przy ul. Księżackiej 
wykonany.
Poinformował, że ul. Płocka (wojewódzka i miejska) przebudowa ulic i kanalizacji była 
wielokrotnie omawiana. Planowane jest zlecenie w b.r. wykonanie kanalizacji deszczowej 
i dalszych prac w tym rejonie.
Ul. A. Krajowej jest ulicą powiatową i na początku okresu zimowego był problem z jej 
odśnieżaniem ale po rozmowach z Dyrektorem ZUK odśnieżono ją gratisowo przez miasto.
Pan J. Michalak – Dyrektor ZUK poinformował, że były telefony Radnego J. Kośmidra 
i mieszkańców ulicy, że nie odśnieżano ulicy A Krajowej. 
Stwierdził, że przeprowadził rozmowę z Panią Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 
Powiatowych i ulica została odśnieżona. Nie ma zawartego porozumienia miasta i starostwa 
w zakresie utrzymania dróg ale to z przyczyn powiatu . Jeden z członków Zarządu Powiatu 
wykazywał niezadowolenie z pracy wykonywanej przez ZUK, twierdząc, iż  Starostwo 
Powiatowe wykona prace  znacznie taniej i lepiej.
Prace są wykonywane  w ten sposób, że mały ciągnik odśnieża chodniki a następnie duży 
ciągnik, który odśnieża ulice i często jest to praca wykonywana podwójnie.
Radny W. Michalak – zgłosił wniosek w sprawie zainstalowania oświetlenia na ulicy 
Sobieskiego ( zakręt przy sklepie „Biedronka”).
Radny T. Żaczek – zaprosił Radnych i gości zaproszonych na promocje X tomu Roczników 
Łowickich ,która to promocja odbędzie się w dniu 3 lutego 2014 r o godz. 17.30 w ŁOK.
Podziękował Burmistrzowi Miasta , Przewodniczącemu Rady Miejskiej i Radnym za 
wsparcie finansowe przy wydawnictwie Roczników Łowickich.
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił pismo Zarządu Koła Polskiego Związku 
Wędkarskiego w Łowiczu w sprawie wynajmu lokalu na potrzeby działalności.

                                               / stanowi załącznik/ 
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Burmistrz Miasta – poinformował, że będzie rozmawiał z Prezesem OSP na temat obniżenia 
czynszu dla Związku Wędkarskiego w Łowiczu. Ponadto miasto będzie poszukiwało  innego 
lokalu w miejskich zasobach lokalowych.
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił pismo wydawnictwa „ Helion  S.A.- Polski 
Instytut Biograficzny ” w Gliwicach  w sprawie zbierania IV „Złotej Księdze Polskiego 
Samorządu”, gdzie  przedstawiane są sylwetki i dorobek samorządowców.
Poinformował, że zainteresowani Radni mogą zapoznać się ze szczegółami w BRM.
Burmistrz Miasta – poinformował, że propozycję wydawnictwa  pod koniec kadencji 
przesyłają często, ale nie warto się angażować w takie sprawy.
Przewodniczący Rady Miejskiej – przestawił pismo OSP w Łowiczu w sprawie 
dofinansowania zakupu samochodu pożarniczego, którego całkowity koszt zakupu wynosi 
720.000 złotych.
                                                     / stanowi załącznik/
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że OSP należy do najbardziej szlachetnych organizacji, 
gdzie społecznie strażacy pracują od 135 lat i służą społeczeństwu przy powodziach pożarach 
i innych zdarzenia losowych.  OSP zebrało dużą kwotę od innych instytucji i dlatego należy 
wykazać jak największą troskę, aby im pomóc finansowo. Pan Burmistrz Miasta chętnie 
pomaga sportowcom a każda złotówka wydana na OSP powinna się zwrócić wielokrotnie.
Należy podziękować takim gestem za ich wieloletnią pracę społeczną.
Radny P. Gołaszewski – stwierdził, że sprawa pomocy OSP była przedstawiana przez 
Prezesa OSP i należy zrobić wszystko aby pomoc przy zakupie samochodu.
Radny J. Haczykowski – poruszył sprawę pisma złożonego przez przedsiębiorców 
z ul. Browarnej gdzie pojawiły się problemy z parkowaniem pojazdów.
Burmistrz Miasta poinformował, że nie ma możliwości wyłączenia części ulicy z płatnego 
parkowania, można wykupić teren oznakowany kopertami, ale wiąże się to z pewnymi 
kosztami. Taką odpowiedź otrzymały osoby zainteresowane ta sprawą.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Burmistrz Miasta postara się 
przeanalizować możliwości finansowe miasta, aby udzielić pomocy finansowej dla OSP.
Pani B. Żemło – mieszkanka ul. A. Krajowej –zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza 
Miasta czy planowana jest w tym roku budowa ronda przy ul. Płockiej oraz czy będzie 
budowany blok komunalny przy ul. A. Krajowej.
Burmistrz Miasta – poinformował, że  w tym roku nie planowana jest budowa ronda przy
 ul. Płockiej, będzie wykonana kanalizacja deszczowa i inne prace przygotowawcze pod 
przebudowę drogi.
W tym roku nie planowana jest budowa bloku komunalnego ale przygotowywana jest 
dokumentacja kolejnego bloku przy ul. A. Krajowej.
Pani B. Żemło zapytała czy w 2015 roku będzie budowane rondo przy ul. Płockiej?
Burmistrz Miasta – poinformował, że projekt budżetu miasta na 2015 rok będzie 
opracowany do 15 listopada 2014 roku. Nie wiadomo czy rondo będzie w projekcie budżetu 
miasta na 2015 roku.
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta o ustawienie 
kilku ławek na ul. Bolimowskiej i ul. Warszawskiej w okresie wiosennym.
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Ad.7.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna Sesja  planowany jest na
 27 lutego 2014 roku o godz.13-tej  z następującymi tematami:

1. Kalendarz planowanych imprez miejskich na 2014 rok,

2. Informacja o przygotowaniach miasta do działań przeciwpowodziowych.

Planowane posiedzenia Rady i Komisji w miesiącu lutym przedstawił 
Pan Władysław Michalak Wiceprzewodniczący Rady.
                              / stanowi załącznik/

Ad. 8.
  
Na tym zakończono obrady  L  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokółowała:                               Sekretarz   Sesji:                  Przewodniczący Rady 

Alicja Dutkiewicz                          Grzegorz  Michalak                  Henryk  Zasępa
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